
B&W

1. Het college besluit de Stedelijke Adviesraad Multiculturele Stad advies te vragen over vijf
onderwerpen.

2. Het besluit heeft geen financiële consequenties.
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit..
4. Het besluit van het college wordt ter informatie voorgelegd aan de commissie Samenleving.

Portefeuille H. van der Molen
Auteur Dhr. H.T. LockOplegvel

Collegebesluit Telefoon 5113607
E-mail: lockh@haarlem.nl

STZ/WWGZ Reg.nr. 2009/6149
bijlage

Onderwerp
Lijst gevraagde adviezen SAMS

B & W-vergadering van 3 februari 2009

DOEL: Besluiten
In deze nota legt het college de onderwerpen vast waarover aan de Stedelijke Adviesraad Multiculturele
Stad (SAMS) advies wordt gevraagd. Het college maakt hierbij gebruik van haar uitvoerende
bevoegdheid.

Gezien de interesse van raadsleden in het onderwerp wil het college de leden van de raadscommissie
Samenleving informeren.



Onderwerp: Lijst gevraagde adviezen SAMS

Inleiding
Het college vraagt over vijf onderwerpen advies aan de Stedelijke Adviesraad
Multiculturele Stad (SAMS):
 participatie allochtone bewoners op wijkniveau;
 jeugdproblematiek;
 de inburgeringagenda;
 interculturele hulpverlening
 en afronding

De SAMS adviseert het gemeentebestuur gevraagd en ongevraagd over de
vormgeving van Haarlem als multiculturele stad en draagt bij aan het
maatschappelijk debat in Haarlem. In de adviesaanvraag aan de SAMS geeft het
college een totaaloverzicht van de adviesvragen. Dit is inclusief de vragen die het
college gesteld heeft in een brief van december 2007.

Participatie allochtone bewoners op wijkniveau
Het college verzoekt de adviesraad te adviseren hoe de participatie van allochtonen
op wijkniveau verbeterd kan worden met name in het stadsdeel Oost.

Jeugdproblematiek
Het college wil advies over het werk van het nieuw gevestigde Centrum voor Jeugd
en Gezin in oost en over de relatie van allochtone ouders en het onderwijs.

De inburgeringagenda
Het college wil met de SAMS in gesprek over de inburgeringagenda. Hoe kunnen
de acties in de inburgeringagenda geconcretiseerd worden en over de projecten in
ontwikkeling die opgenomen zijn in de inburgeringagenda.

Interculturele hulpverlening
Het college vraagt de SAMS om een vervolg te geven aan het signaal dat Zohor,
organisatie van Marokkaanse en Arabische vrouwen, heeft afgegeven over
knelpunten bij de interculturele hulpverlening.

Afronding
Het college verzoekt de SAMS om als afronding van de verschillende adviezen de
belangrijkste conclusies te bespreken met vertegenwoordigers van allochtone
zelforganisaties & sleutelfiguren, het maatschappelijk middenveld,
gemeenteraadsleden, leden van de Wmo-raad en ander belanghebbenden.

De precieze invulling van de adviesaanvragen verwoordt het college in een brief
aan de SAMS (zie bijlage).
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Besluitpunten college

1. Het college besluit de Stedelijke Adviesraad Multiculturele Stad advies te
vragen over vijf onderwerpen.

2. Het besluit heeft geen financiële consequenties.
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit

besluit.
4. Het besluit van het college wordt ter informatie voorgelegd aan de

commissie Samenleving

Beoogd resultaat
Het verkrijgen van advies van de SAMS op onderdelen van het Haarlemse
integratiebeleid.

Argumenten
De SAMS is een adviesraad van het gemeentebestuur die het college gevraagd en
ongevraagd adviseert over de vormgeving van Haarlem als multiculturele stad. Met
deze adviesaanvraag doet het college een beroep op de SAMS en geeft aan
waarover het advies wil ontvangen.

Kanttekeningen
n.v.t.

Uitvoering
Het college stuurt de SAMS een brief met daarin de adviesvragen.

Bijlagen
Brief aan SAMS: lijst gevraagde adviezen.

Het college van burgemeester en wethouders



Gaarne bij beantwoording ons kenmerk vermelden.
Bezoekadres: Brinkmannpassage, Haarlem
www.haarlem.nl

Geachte leden van de SAMS,

Op 27 november 2008 heeft uw adviesraad van wethouder Hilde van der Molen een
overzicht ontvangen van onderwerpen waar wij graag van advies over willen
ontvangen. Op 19 december heeft wethouder Hilde van der Molen met een
delegatie van uw adviesraad overlegd. U ontvangt hierbij de definitieve
adviesaanvraag van het college.

1. Inleiding
In december 2007 heeft u van ons een antwoord op het advies Dialoog en Binding
ontvangen. Hierin zijn ook enkele adviesonderwerpen genoemd. In deze brief geven
wij u een totaaloverzicht van onze vragen aan uw adviesraad, dus inclusief de
vragen die gesteld zijn in ons antwoord van december.

Als Stedelijke Adviesraad Multiculturele Stad adviseert u ons gevraagd en
ongevraagd over de vormgeving van Haarlem als multiculturele stad en draagt u bij
aan het maatschappelijke debat in onze stad. U levert een bijdrage aan het
integratiebeleid Allemaal Haarlemmers. Bij de adviesvragen realiseren wij ons dat u
een adviescommissie bent en geen onderzoeksbureau of instelling. Waar wij in het
algemeen behoefte aan hebben is een regelmatige terugkoppeling van burgers en
organisaties op het Haarlemse integratiebeleid met de nadruk op een praktische
invalshoek. In deze brief hebben wij onze vraag onderverdeeld in:
 participatie allochtone inwoners op wijkniveau;
 jeugdproblematiek;
 de inburgeringagenda;
 interculturele hulpverlening
 en afronding.
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Door leden van de raadscommissie ontwikkeling is aangegeven dat zij betrokken
willen zijn bij de adviestrajecten. Wij verzoeken u hiermee rekening te houden en
raadsleden, waar dit toepasselijk is, in de adviestrajecten te betrekken.
Tijdens ons gesprek op 19 december hebben wij met elkaar gesproken over de
aanpak die u kiest voor de beantwoording van de verschillende onderwerpen.
‘Liever praktisch dan papier’ is daarbij ons motto. 

2. Participatie van allochtone burgers op wijkniveau
Eerder adviseerde u ons om extra ondersteuning en aandacht te geven aan wijken
waar de bevolkingssamenstelling snel ‘verkleurt’. Inmiddels zijn in verschillende 
wijken door ons wijkcontracten afgesloten waarin afspraken staan over hoe alle
betrokken organisaties en bewoners samen de wijk leefbaarder kunnen maken.
Ondanks de positieve reacties uit de wijken merken we dat de deelname van
allochtone buurtbewoners, nog te wensen overlaat. Wij verzoeken u ons te
adviseren hoe de participatie van allochtonen op wijkniveau verbeterd kan worden
met name in het stadsdeel Oost. Wij zijn geïnteresseerd om te horen hoe allochtone
buurtbewoners dit zelf zien en verzoeken u om hierover met hen in gesprek te gaan.
Vervolgens kunt u de resultaten hiervan in een rondetafelgesprek met alle
belanghebbenden in het betreffende stadsdeel bespreken. Bij de uitvoering van deze
adviesvraag krijgt u ondersteuning van stadsdeelmanager Ingrid Hamer en in
overleg met haar kunt u onze vraag verder invullen.
Wij stellen voor dat u ons in de zomer van 2009 de conclusies presenteert.

3. Jeugdproblematiek
In de nota ‘Kiezen voor jeugd’ hebben wij een visie op hetHaarlems Integraal
Jeugdbeleid geformuleerd. Haarlem wil optimale kansen creëren voor de jongeren
in de stad. Het jeugdbeleid dient actieve deelname van jongeren aan de samenleving
te bevorderen. De gemeente draagt er aan bij dat de jeugd zich goed kan
voorbereiden op volwaardige deelname aan de maatschappij. Wij hebben in onze
brief van december 2007 aan u al gevraagd ons te adviseren over de
jeugdproblematiek. In deze adviesaanvraag spitsen wij deze vraag nader toe op het
werk van het nieuw gevestigde Centrum voor Jeugd en Gezin in Oost en over de
relatie van allochtone ouders en het onderwijs.

Centrum Jeugd en Gezin
In Haarlem is een Centrum voor Jeugd en Gezin (CJG) in Haarlem Oost gevestigd.
Wij willen de SAMS betrekken bij de uitbouw van het werk van dit centrum waar
het gaat om hoe voor allochtone gezinnen het beste op hun wensen kan worden
aangesloten. Wij zullen begin 2009 een werkbijeenkomst tussen de leden van uw
adviesraad en het CJG organiseren. Bij deze bijeenkomst op de locatie van het CJG
krijgen de leden van de SAMS een presentatie van het werk van het CJG. Daarna
volgt discussie over de vraag hoe kan het CJG het beste met een aanbod
opvoedings- en gezinsondersteuning aansluiten op de wensen van allochtone
ouders. Welke verwachtingen leven hierover? Is het wenselijk om van allochtoon
personeel aan te stellen? Wij stellen voor dat u ons in de zomer de resultaten
aanbiedt.
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Relatie allochtone ouders en scholen
Wij willen graag advies van u ontvangen over de versterking van de relatie tussen
allochtone ouders en scholen. Het doel is allochtone ouders beter te informeren over
het onderwijs en advies te krijgen over de verbetering van de wederzijdse
communicatie tussen school en ouders. Wij verzoeken u om een werkconferentie te
organiseren voor allochtone ouders, zelforganisaties, het Platform Allochtone
Ouders Haarlem en het onderwijsveld. Wij stellen voor dat u deze werkconferentie
in het najaar 2009 of januari 2010 organiseert. In het overleg van 19 december heeft
u benadrukt dat voor dit advies een goede medewerking van het onderwijs nodig is.
Wij zullen dit met uw adviesraad afstemmen en vervolgens bespreken met de
onderwijsbesturen.

4. De inburgeringagenda
Wij hebben de ambitie dat burgers duurzaam participeren in de samenleving.
Daarvoor is meer nodig dan alleen een inburgeringtraject. Geheel in de lijn van het
Deltaplan Inburgering van de minister van Wonen, Wijken en Integratie biedt
Haarlem naast een duaal scholingstraject ook diverse taalondersteunende en
participatiebevorderende activiteiten en innovatieprojecten aan. Bij inburgering gaat
het dus naast een integrale aanpak ook om een wisselwerking tussen inburgering en
participatie. De Haarlemse activiteiten hebben wij opgenomen in een
inburgeringagenda die wij op 14 oktober jl. hebben vastgesteld.
Wij stellen voor om één van uw vergaderingen te wijden aan de inburgeringagenda.
Wij zullen een presentatie verzorgen van de inburgeringagenda en vervolgens kan
met de SAMS-leden gesproken worden:
 over de juiste wijze waarop wij de acties in de inburgeragenda kunnen

concretiseren. Met name hoe dit ingewikkelde beleidsterrein het beste kan
aansluiten op de wensen en mogelijkheden van de Haarlemse inburgeraars;

 over de projecten in ontwikkeling die opgenomen zijn in de inburgeringagenda.

5. Interculturele hulpverlening
Op 13 november jl. heeft de Stichting Zohor (organisatie van Marokkaanse en
Arabische vrouwen) een congres over interculturele hulpverlening gehouden. Hier
zijn diverse knelpunten op het terrein van interculturele hulpverlening, met name op
het psycho-sociale vlak, gesignaleerd. Wij vinden het belangrijk dat het signaal van
Zohor opgepakt wordt. Wij vragen u hier een vervolg aan te geven samen met
hulpverleningsinstellingen, allochtone organisaties, sleutelfiguren en andere
betrokkenen over de verbetering van de interculturele hulpverlening in Haarlem. Dit
moet uitmonden in een plan van aanpak voor interculturele hulpverlening in onze
stad. Het college zal aan de hulpverleningsinstellingen melden dat u dit
nadrukkelijk op ons verzoek gebeurt.
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6. Afronding
Wij verzoeken u als afronding van deze verschillende adviezen de belangrijkste
conclusies te bespreken met vertegenwoordigers van allochtone zelforganisaties &
sleutelfiguren, het maatschappelijk middenveld, gemeenteraadsleden, leden van de
Wmo-raad en ander belanghebbenden. Dit kan bijvoorbeeld in de vorm van een
rondetafelbijeenkomst met als opbrengst aanbevelingen tot het versterken van het
integratiebeleid in Haarlem.
Wij stellen voor dat u deze bijeenkomst medio najaar 2009–voorjaar 2010
organiseert.

Wij wensen u veel succes en zijn benieuwd naar de resultaten!

Hoogachtend,

Het college van burgemeester en wethouders,

de secretaris, de burgemeester,
drs. W.J. Sleddering mr. B.B. Schneiders


